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Iecavas parks ir viena no 
vērtīgākajām Iecavas novada 
vēsturiskajām liecībām, kurā 
atspoguļojas  Iecavas muižas 
angļu ainavu stila parka 
iezīmes. 

Parks ir valsts nozīmes arhitek-
tūras piemineklis, kuru iecienījuši 
daudzi iecavnieki un Iecavas viesi 
atpūtai, rekreācijai un pastaigām. 
Parkā atrodas arī Upes iela, kas ir 

viena no ielām ar visintensīvāko 
satiksmes plūsmu Iecavas pilsētā.

Vēlme radīt vienotu attīstības 
konceptu Iecavas parka teritorijai 
pašvaldībā lolota jau sen. Apzi-
noties Iecavas parka nozīmīgumu 
iecavnieku ikdienas dzīvē, ne-
pieciešamību sabalansēt aktīvās 
atpūtas, rekreācijas zonas un sa-
tiksmes organizāciju, mērķtiecīgs 
darbs pie ideju radīšanas ir sācies.

Pērnā gada pavasarī Iecavas 
novada pašvaldība izveidoja Ieca-
vas parka attīstības darba grupu, 

Laine Baha, Kārlis Sinka
darba grupas dalībnieki

kurā darbojas domes priekšsēdē-
tājs Aivars Mačeks, deputāti Juris 
Krievs, Laine Baha, Kārlis Sinka, 
pašvaldības administrācijas izpild-
direktora vietnieks Normunds Vā-
vers un juriste Gita Kravala, kā arī 
SIA «Dzīvokļu komunālā saimnie-
cība» dārzkopības speciāliste Sar-
mīte Avota. Galvenais pienākums 
bija izstrādāt darba uzdevumu  
Iecavas parka attīstības koncepci-
jas izstrādātājam, kuru pašvaldība 
izraudzījās atklātā konkursā. 

skorā. 

Uzsākta Iecavas parka 
attīstības koncepcijas 

izstrāde

Skice no prezentācijas
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Izdota grāmata  
par māksliniekiem

Bibliotēkas nodrošina grāmatu 
apmaiņu un konsultācijas pa tālruni

Oriģinālliteratūra
• Balode I. Dzejoļi pēc mūsu ēras
• Brice S. Baigās piezīmes
• Bukšs A. Brāļi
• Burga A. Tētis
• Dimante I. Ilūziju spēles
• Eniņa Z. Negausīgais pingvīns
• Fridrihsone M. Atgūtais 

medusmēnesis
• Jākobsons G. Pie mikrofona 

Jākobsons
• Jurkevičs A. Apbedītais 

vīnogulājs
• Krūmiņa I. Vilkme
• Kurzemnieks K. Likteņa 

slazdos
• Nesaule A. Zudušie saulgrieži
• Rēdliha I. Mainīgā 

ziemeļblāzma
• Sila I. Tango ar diviem 

misteriem V* vēzi un vīrieti

• Trimalniece V. Piepildīts
• Veinberga J. Mākoņaina nakts
• Zusta Z. Tarakāni tavā galvā 

Tulkotā daiļliteratūra
• Atvuda M. Sirds mirst pēdējā
• Bella D. Neliela izpalīdzēšana
• Bušnela K. Vai lielpilsētā vēl ir 

sekss?
• Felka R. Nāves jūdze
• Hilderbrenda E. Ideāls pāris
• Karīzi D. Dvēseļu tiesa
• Keja E. Septiņi meli
• Knaidla L. Ne pieskaries man
• Kvans K. Pasakaini bagātā 

draudzene
• Makkreita K. Veiksmīga laulība
• Meijere M. Kresa
• Ruiss S. K. Debesu gūsteknis
• Švāba V. E. Ļaunestība

• Vuds T. Klauvējot pie durvīm 
Uzziņu literatūra
• Brends R. Atgūšanās. Brīvība 

no atkarībām
• Dailei 100
• Enslijs M. Dziedinošās 

meditācijas
• Geka Dz. Šalom, Sibīrija!
• Grēviņa Z. Našķoties bērnībā
• Jansone I. Daba baro, daba 

dziedē
• Kalngale piejūras vējos
• Kalniņa V. Niķu nav
• Karalkina V. Flirts virtuvē
• Kursīte J. Latviešu dievības un 

gari
• Mazvērsīte D. Mirgo mana 

Margarita
• Osho. Vakara izskaņai
• Par Latviju
• Perija F. Jūs vēlēsieties, kaut šo 

grāmatu būtu izlasījuši jūsu vecāki
• Ramstede F. Jūties kā mājās
• Rīds G. Disleksija agrīnā 

vecumā
• Rukšāns J. Meklējot apslēptos 

dārgumus
• Sajūtu restaurācija
• Sinsero Dž. Tu esi sasodīti 

lielisks
• Strēle I. Dzimtais novads ir logs 

uz pasauli
• Šeļepjonoks V. Ringa piektais 

stūris
• Viktora Arāja tiesas prāva
• Vinstons R. Palīdzi saviem 

bērniem pieaugt
• Žilde J. Pienvedēja piedzīvojumi 

Sagatavojusi 
Jolanta Ignate, 

bibliotēkas vadītāja 
pienākumu izpildītāja

Edvarta Virzas Iecavas bibliotēkas jaunieguvumi : : :

Gada nogalē līdz Iecavas 
novadam ir nonākuši Bauskas 
biedrības «Meistars Gothards» 
izdotās grāmatas «Mākslinieki. 
Bauska. Iecava. Vecumnieki. 
Rundāle» eksemplāri. Grāmatu 
sastādījušas Inga Krolle, Indra 
Liepa un Ilga Balode.

Šajā grāmatā īsi atspoguļota 
un ar trīs darbu reprodukcijām 
raksturota 50 Bauskas un ap-
kārtnes profesionālo gleznotāju, 
tēlnieku un grafiķu darbība no 
19. gadsimta līdz mūsdienām. 

No Iecavas puses pārstāvēti 
septiņi mākslinieki: Aleksandrs 
Johans Romans, Kārlis Jakai-
tis, Juris Tīfentāls, Valda Vilīte, 
Tatjana Paļčuka-Rikāne, Igors  
Leontjevs un Aina Putniņa.

Grāmata izdota ar Valsts 
Kultūrkapitāla fonda, Zemgales 
plānošanas reģiona un citu fizis-
ku un juridisku personu atbal-

stu. Tās tapšanā ar finansiālu 
atbalstu piedalījusies arī Iecavas 
biedrība «RaDam», iesniedzot 
projekta pieteikumu «Iepazīsti 
Iecavas mākslinieku» pašvaldī-
bas Biedrību, nodibinājumu un 
tradicionālo reliģisko organizā-
ciju projektu līdzfinansēšanas 
2020. gada konkursam par ko-
pējo summu 587,25 eiro. 

No Iecavas novada domes 
saņemtais atbalsts 500 eiro ap-
mērā un pašas biedrības finan-
sējums nosedza izmaksas, kas 
saistītas ar Iecavas mākslinieku 
daiļrades atspoguļošanu izdevu-
mā. 

Beidzoties Covid–19 pandē-
mijai, grāmatu eksemplāri ar 
«RaDam» atbalstu nonāks Ieca-
vas novada izglītības iestādēs 
un bibliotēkās. Biedrība iecerē-
jusi Iecavā sarīkot arī grāmatas 
atvēršanas pasākumu, izstā-
dot tajā pārstāvēto iecavnie-
ku mākslas darbus un sarīko-
jot tikšanos ar grāmatas idejas  
autoriem. 

Kultūra : : :

Kāds bijis DECEMBRIS : : :
Pagājušajā mēnesī  Iecavas novada Dzimtsarakstu nodaļā izsniegtas 

16 miršanas apliecības un reģistrēta piecu bērnu piedzimšana. Jaun-
dzimušajiem - divām meitenītēm un trim puisīšiem - doti šādi vārdi: 
Emma, Olīvija, Ralfs, Alekss un Kevins. 

Gita Kravala
Biedrība «RaDam»

Janvārī atcerēsimies 
nevardarbīgo tautas pre-

tošanās kustību, kura 
norisinājās 1991. gadā 

no 13. līdz 27. janvārim. 
Barikādes Rīgā bija viens 

no Atmodas laika izšķi-
rīgajiem brīžiem. Tā kā 

ierobežojumu dēļ šogad 
nedrīkst pulcēties pie at-
miņu ugunskuriem, visi 
aicināti barikāžu dienu 

notikumus izzināt un 
atcerēties, pārlapojot foto 

albumus, interneta 
tiešraidēs, televīzijas 

un radio pārraidēs. 

Iepriekš ir jāzvana un jāpiesa-
ka interesējošā literatūra. Biblio-
tekāri pasūtījumu sagatavos un 
izsniegs pie durvīm. Zālītes biblio-

tēka - 28675785, Zorģu bibliotē-
ka - 29645779, Rosmes bibliotē- 
ka -  26635719, Ziemeļu bibliotēka - 
26685919. 

Artūrs Ozoliņš

BARIKĀDĒM - 30
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Lai ziemas aktīvā atpūta sagādātu 
prieku, atceries par drošību!

Domes deputātu sēdes un apmeklētāju 
pieņemšana janvārī notiek attālināti
Katru pirmdienu  
plkst. 8-12 telefoniski pieņem pašvaldības administrācijas 
izpilddirektors M. Veinbergs (tālr. 29425784)

plkst. 14-18 telefoniski pieņem domes priekšsēdētājs A. Mačeks 
(26598086)

Katru trešdienu 

plkst. 9-12 telefoniski pieņem pašvaldības administrācijas 
izpilddirektora vietnieks N. Vāvers (25773328)

Otrdien, 19. janvārī,

plkst. 8.30 Veselības un sociālo jautājumu komitejas sēde 
plkst. 10-11 telefoniski pieņem Veselības un sociālo jautājumu 
komitejas vadītājs J. Siugalis (26122252) un deputāts V. Gailums 
(29398472)

Pirmdien, 25. janvārī,

plkst. 18-19 telefoniski pieņem Attīstības komitejas vadītājs  
J. Ludriķis (29800006), deputāti S. Karelis (29390594),  
A. Kancāns (29289911), K. Sinka (29422880),  
A. Grundmanis (26577896) un L. Baha (26139833)

Otrdien, 26. janvārī, 

plkst. 8.30 domes sēde 

Attālināti konsultē arī BŪVVALDES 
darbinieki
Būvvaldes vadītāja Dace Putna  - 29417140 

būvinspektors Kaspars Alksnītis - 27867182 

arhitekte Elīna Arāja - 27805229

29. decembrī deputāti 
attālināti strādāja 2020. gada 
pēdējā domes sēdē. Darba 
kārtībā bija 38 jautājumi.

Pašvaldības izpilddirektors Mār-
tiņš Veinbergs deputātus informēja 
par aktualitātēm pašvaldības dar-
bā un iepirkumiem. 18. decem-
brī noslēgts iepirkuma līgums ar  
SIA «CAMPAIGN» par būvprojekta 
izstrādi un autoruzraudzību Iecavas 
novada sporta skolas «Dartija» pārbū-
vei. Līguma summa - 31 082,66 eiro 
 ar PVN.

Savukārt Reģionālās pašvaldī-
bas policijas Iecavas novada nodaļas 
priekšnieks Gundars Dzenis sniedza 
ieskatu policijas darbā decembrī (ko-
pumā bijuši 133 izsaukumi). Pastip-
rinātu uzmanību policijas darbinieki 
pievērš Covid-19 noteiktajiem ierobe-
žojumiem, to ievērošanai.

Par mantisku ieguldījumu
Lai pašvaldība izpildītu ar liku-

mu noteiktās autonomās funkcijas, 
kā arī spētu efektīvāk sniegt un orga-
nizēt iedzīvotājiem komunālos pakal-
pojumus, deputāti lēma veikt mantis-
ku ieguldījumu pašvaldības kapitāl-
sabiedrības SIA «Dzīvokļu komunālā 
saimniecība» (DzKS) pamatkapitālā 
22 056 eiro vērtībā. Domes sēdē tika 
atbalstīta DzKS iecere jauna dziļ- 
urbuma ierīkošanā un ūdens pie-
vada izveidē Zorģos-5. Lai veiktu 
dziļurbumu, tas jāsaskaņo valsts in-
stitūcijās – Latvijas Vides, ģeoloģijas 
un meteoroloģijas centrā, Pārtikas 
un veterinārajā dienestā un būvval-
dē. Jaunais dziļurbums Zorģu ciema 
iedzīvotājiem nodrošinās ūdeni bez 
nogulsnēm un ar salīdzinoši mazu 
dzelzs saturu.

Izmaiņas normatīvajos aktos
Dome apstiprināja saistošos no-

teikumus Nr. 16 «Par Iecavas novada 
budžeta grozījumiem 2020. gadam». 
No jaunā gada Latvijā minimālā alga 
ir 500 eiro, tāpēc tika apstiprināti gro-
zījumi Iecavas novada pašvaldības 
iestāžu amatpersonu un darbinieku 
atlīdzības nolikumā. Lai algas būtu 
sabalansētas atbilstoši mēnešalgu 
grupām, tika piemērots diferencētais 
pieaugums. Dome vienbalsīgi ap-
stiprināja izmaiņas Iecavas novada 
pašvaldības iestāžu amatpersonu un 
darbinieku atlīdzības nolikuma 2. un 
3. pielikumā.

Ar visiem domes sēdē pieņemta-
jiem lēmumiem var iepazīties tīmekļ-
vietnes www.iecava.lv sadaļā Pašval-
dība > Domes sēdes. 

5. un 6. janvārī deputāti 
attālināti tikās šī gada 
pirmajās komiteju sēdēs.

Izglītības, kultūras un sporta ko-
mitejas sēdē un Attīstības komitejas 

sēdē vērtēja iespēju sadarbībā ar Tū-
risma un orientēšanās sporta klubu 
«Eko O» izveidot publiski pieejamu 
orientēšanās karti un distanci. Izteikt 
savu redzējumu par šādu aktivitāti 
bija pieaicināts arī Iecavas Jauniešu 
centra veselības veicināšanas koordi-
nētājs Ivars Jurbergs. Viņš atzina, ka 
šādas orientēšanās distances (poligo-
na) izveide Iecavā būtu atbalstāma, 
tā popularizētu un veicinātu aktīvu 
dzīvesveidu novada iedzīvotāju un 
viesu vidū, kā arī iesaistītu vairāk 
dažādu vecuma grupu iedzīvotājus 
sportiskās aktivitātēs. Ideja tika at-
balstīta un virzīta tālāk.

Lai uzlabotu velo infrastruktūru 
Iecavā un nodrošinātu drošu mācību 
vidi jaunajiem braucējiem, apdroši-
nāšanas kompānija BTA un uzņē-
mums «We Build Parks» piedāvā rea-
lizēt sociāli atbildīgu projektu «BTA 
Velozinis», kas palīdz riteņbraucējiem 
apgūt braukšanas prasmes, kuras ir 
nepieciešamas pilsētvidei. «BTA Velo-
zinis» trase ir unikāla vieta pilsētvidē, 
kas drošos apstākļos māca gan bēr-
niem, gan pieaugušajiem dažādas 
velo prasmes (koordināciju, līdzsva-
ru, sasvēršanos, manevrēšanu u. c.), 
uzlabo jau esošās iemaņas un veiklī-
bu, lai kļūtu par drošu un pārliecinā-
tu satiksmes dalībnieku. Abās komi-
teju sēdēs šis projekts tika atbalstīts 
un virzīts tālāk.

Atskaite par padarīto 
tūrisma informācijas jomā 
2020. gada II pusgadā
Attīstības nodaļas projektu vadī-

tāja Sintija Kalēja informēja gan par 
paveiktajiem projektiem un darbiem, 
gan par tiem, kuri turpinās.      

No oktobra Bauskas TIC strādā 
pie tekstu sagatavošanas «Iecavas 
audio gidam» latviešu valodā. Notiek 
maršruta izveide un objektu atlase, 
audio gida sistēmas izveide Iecavas 
maršrutam, konsultācijas ar apkārt-
nes gidiem A. Kopeiku, K. Sinku,  
M. Putniņu. Iecavas audio gida 
paredzamais izpildes termiņš -  
2021. gada februāris/marts.

Tāpat Bauskas TIC turpina vie-
notu tematisku maršrutu lapu saga-
tavošanu, lai veicinātu ilgāku viesu 
uzturēšanos konkrētās teritorijās. 
Informācija tiks publicēta sociāla-
jā medijā Facebook, visit.bauska.lv, 
izdrukātā (A4) formātā tā būs viegli 
pieejama naktsmītnēs viesiem. Tiek 
plānots arī «Brīvdienu maršruts Ieca-
vas apkārtnē».

Par Iecavas parka 
attīstības koncepcijas izstrādi
Lai turpmākā parka attīstība no-

tiktu plānveidā, pievēršot uzmanību 
vēsturiskā parka vērtību saglabāša-
nai, nepieciešams izstrādāt parka 
teritorijas attīstības plānošanas pro-
jektu. Darba grupas pārstāvis Kārlis 
Sinka abām komitejām skaidroja, ka 
koncepcijai būtu jāsniedz redzējums 
par parka pastāvēšanu ilgtermiņā – 

Novada domē 

Līga Egle
sabiedrisko attiecību speciāliste

Līga Egle
sabiedrisko attiecību speciāliste

20 līdz 50 gadus ilgā laika posmā. 
Svarīgi ir ņemt vērā esošās problē-
mas, proti, nepieciešams atjaunot 
parka koku stādījumus, jāpārskata 
transporta, riteņbraucēju un gājē-

ju plūsmas organizācija, stāvvietu 
pieejamība, parka lietderīga izman-
tošana atpūtas vajadzībām. Tāpat 
būtiski ir saglabāt parka vēsturisko 
vērtību un unikalitāti. 

Ir uzkritis pirmais noturīgais 
sniegs, un Iecavas parks ir 
vieta, kur bērni steidz baudīt 
šo ziemas «balvu», laižoties 
lejā no kalna ar visiem 
iespējamajiem braucamajiem. 

Modernākie ir aprīkoti ar brem-
zēm, bet liela daļa izmanto veco labo 
metodi – visparastāko plēvi, kas no-
drošina pienācīgu ātrumu, trauco-
ties lejā. Daļai no braucējiem gadās 
uzšļūkt uz ceļa braucamās daļas vai 
pat pārbraukt tai pāri un apstāties 
pirms upes. Tāpēc pašvaldība kalna 

lejas daļā novietos siena ruļļus, lai 
ziemas prieku baudītāji nenokļūtu 
uz ceļa braucamās daļas. 

Atceries! Katram pašam ir jāuz-
ņemas pilna atbildība par savu vese-
lību un dzīvību! Savukārt par mazā-
ko bērnu drošību uz kalna atbildīgi 
ir vecāki. 

Atgādinām, ka īpaši riskanta ir 
atrašanās uz aizsalušām ūdenstil-
pēm. Nepieciešams nopietni aprunā-
ties ar bērnu, izskaidrojot to, kāpēc 
nedrīkst kāpt uz aizsalušām upēm, 
ezeriem un dīķiem, kad apstākļi tam 
nav piemēroti un tuvumā nav ne-
viena pieaugušā, kas bērnus varētu 
pieskatīt. 
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Vāc ziedojumus
vides objekta izveidei 

Par Iecavas upes tīrīšanu

Valsts SIA «Zemkopības 
ministrijas nekustamie 
īpašumi» (ZMNI) īsteno Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda 
(ERAF) finansētu projektu, kura 
ietvaros realizē Iecavas upes 
tīrīšanu Iecavas un Ozolnieku 
novada teritorijās.

Darbības programmas «Iz-
augsme un nodarbinātība»  
5.1.2. specifiskā atbalsta mērķis 
«Samazināt plūdu riskus lauku 
teritorijās». 

Jau 2017. gada septembrī 
ZMNI pārstāvji tikās ar paš-
valdībām, lai pārrunātu iece-
ri veikt Iecavas upes tīrīšanas 
darbus, un uzsāka būvprojekta 
izstrādi. Tīrīšanas darbi uzsākti  
2019. gadā – tika veikta vidēji 
biezu krūmu atvašu, avenāju un 
tiem līdzīgu augu apaugumu no-

vākšana, gultnes atbrīvošana no 
kritušiem kokiem un bebru izvei-
doto aizsprostu nojaukšana. Kā 
arī piketāžas atjaunošana, gultnes 
nostiprinājumu izbūve - salmu/
kokosa preterozijas ģeopaklājs 
ar zāles sējumu, RENO gabionu 
matrači un šķembu bērums. Tika 
labiekārtota arī atbērtne, veicot 
diskošanu, apauguma palieku un 
akmeņu novākšanu. Atjaunotas 
drenu iztekas un virszemes note-
ces novadīšanas tekņu izbūves. 
Būvprojekta izmaiņās iespējams 
iekļaus caurteku un braslu  izbūvi 
uz ietekošiem grāvjiem, lai nodro-
šinātu ūdensnotekas mehanizētu 
kopšanu. Projektu plānots noslēgt 
2021. gada rudenī.

Ja ir kādi novērojumi, jautā-
jumi, lūdzam sazināties ar Valsts  
SIA «ZMNĪ» Zemgales reģiona me-
liorācijas nodaļas vadītāju Ilzi 
Bergmani - t. 29229822, e-pasts: 
ilze.bergmane@zmni.lv 

Līga Egle
sabiedrisko attiecību speciāliste

Iecavas Tradicionālās kultūras 
biedrība gaida sabiedrības 
atbalstu vides objekta 
«Piemineklis skolotājam» 
izveidei.

«Šis ir sabiedrības iniciēts pro-
jekts, un realizācija arī ir sabied-
rības rokās. Tāpēc aicinām privāt-
personas un uzņēmumus ziedot 
līdzekļus projekta realizēšanai. 
Projekta realizētājs ir mākslinieks, 
skulptors, Latvijas Mākslas akadē-
mijas docents Valtis Barkāns. Līdz 
šim par saziedotajiem līdzekļiem 
200 eiro mākslinieks ir izveidojis 
projekta skices. Nākamais solis ir 
ziedojumu savākšana 700 eiro trīs-
dimensiju meta izveidei mērogā, 
no kā tiks veidota izlejamā forma,» 
teikts iniciatīvas īstenošanai spe-
ciāli izveidotajā Facebook profilā.  

Iecerēts, ka «Piemineklis skolo-
tājam» būs bronzā liets laikmetīgs 
mākslas darbs, ar kuru Iecavas 

iedzīvotāji varētu lepoties, kas pie-
saistītu Latvijas un citu valstu tū-
ristu uzmanību, izvirzot to kā vie-
nu no Iecavas apskates objektiem. 
Skulptūru plānots veidot cilvēka 
augumā bez pjedestāla, visiem pie-
ejamu un aptaustāmu, kas iekļau-
tos pilsētas vidē. 

Kļūstot par pilsētu, Iecavā jā-
vairojas laikmetīgiem kultūras ob-
jektiem. Vides objekts bagātinās 
Iecavas sabiedrisko un kultūrvidi, 
kā arī tiks radīta simboliska vieta 
valstiskās piederības stiprināša-
nai, kur iecavniekiem un viesiem 
pulcēties Valsts svētku svinībām, 
Zinību dienā un izlaidumos, uz-
skata idejas virzītāji.

Konkrēta vieta objektam vēl 
gan nav iezīmēta. Ieceres virzītāju 
pārstāvis Kaspars Beitiņš skaidro, 
ka tematiski to saista ar Skolas 
ielu, tāpēc vizualizācijas izveidotas 
pieminekļa novietošanai krustoju-
mā ar Rīgas ielu vai krustojumā 
pie Iecavas pamatskolas. 

Par piedāvājumu jau raisījusies 
diskusija. Daļa komentētāju norā-
da, ka šosejas malā nav īstā vieta, 

Sabiedrības iesaiste : : :

Ziedojumi tiek vākti 
Iecavas Tradicionālās 
kultūras biedrības kontā 
LV98RIKO0000084744913
ar norādi «Ziedojums 
vides objekts skolotājam»

kur ļaužu masām pulcēties svinī-
gos pasākumos. Sabiedrībā nav 
vienprātības, vai pieminekli veidot 
vīrieša vai sievietes veidolā. Tāpat 
tiek izteikti dažādi viedokļi par šī 
vides objekta personalizēšanu, pie-
saistot kādam prototipam, vēstu-
riski nozīmīgai personībai.

«Tie ir neatbildami jautājumi, 
par tiem var diskutēt bezgalīgi. Bet, 
ja gribam kaut ko reāli izveidot, tad 
ir pie kaut kā konkrēta jāpaliek. Tā 
kā vēsturiski pirmie skolotāja pro-
fesijas pārstāvji bijuši vīrieši, tad 
sākotnējās pieminekļa skicēs at-
tēlots vīrietis,» uzsver Kaspars Bei-
tiņš. «Priecē tas, ka daudzi cilvēki 
ir dalījušies ar šo vēstījumu un 
vairāk ir pozitīvo atsauksmju: kat-
riem padsmit atbalstītājiem pretī ir 
pa vienam tādam, kurš pauž neiz-
pratni.»

Pašvaldībā šī vides objekta iz-
veides ieceri K. Beitiņš prezentēja 
pirms gada. Tagad deputāte Lai-
ne Baha ir vērsusies pie domes 
ar iesniegumu, lai aktualizētu šo 
jautājumu un rosinātu atkārtotu 
izskatīšanu komitejās. 

2020. gada 1. decembrī Iecavas 
novada pašvaldība noslēdza līgumu 
ar SIA «Mikrominimus», paredzot, 
ka orientējoši astoņu mēnešu laikā 
uzņēmums izstrādās Iecavas parka 
attīstības koncepciju.

Uzņēmējs ir uzsācis jaudīgu 
darbu. Koncepcijas izstrādātāji 
pašvaldības darba grupu ir iepa-
zīstinājuši gan ar savu komandu, 
kas strādā pie ideju virzīšanas, 
gan prezentējuši projekta pirmās 
konceptuālās skices. Projekta dar-
ba grupā strādā Latvijas arhitekts 
Eduards Beernaerts ar komandu 
un Itālijā reģistrēto uzņēmumu 
«AOUMM», kas atrodas Milānā un 
sniedz pakalpojumus nacionālajos 
un starptautiskajos projektos ar-
hitektūras, ainavas un pilsētvides 
dizaina jomā.  

Koncepcijas izstrādes darba 
procesam vērienīgumu un visap-
tverošu pieeju piešķir tas, ka Ieca-
vas parka attīstības koncepcija tiek 
izstrādāta, sadarbojoties dažādu 
jomu radošajiem profesionāļiem, 

Uzsākta Iecavas parka 
attīstības koncepcijas izstrāde

1.lpp. tostarp arhitektiem, dizaineriem 
un ainavu arhitektiem. Mērķis ir 
stimulēt daudzdimensionālu dis-
kusiju, kurā ir iesaistīti dažādi vie-
dokļi, arī no citām perspektīvām. 
Piemēram, parka koncepcijas skiču 
autors ir ainavu arhitekts Mateo 
Umberto Poli, Milānas politehnis-
kās augstskolas profesors, daudzu 
starptautisku projektu autors. 

Iecavas parka attīstības kon-
cepcijas darba grupai un piesais-
tītajiem ekspertiem uzstādīts am-
biciozs ilgtermiņa mērķis – veikt 
parka vēsturisko izpēti, atjaunot 
parka zaļo struktūru, lai nezaudētu 
angļu ainavu parka estētiskās un 
arhitektoniskās kvalitātes, pada-
rītu parku pieejamāku pastaigām 
un atpūtai, veidotu parku dizai-
niski vienotu. Tāpat ir jāizstrādā 
risinājumi drošas, videi draudzīgas 
satiksmes organizācijai parka teri-
torijā, jāizstrādā plāns upes krastu 
erozijas apturēšanai. Projekts tiks 
izstrādāts ilgam laika periodam – 
divdesmit gadiem, jo tā īstenošana 
prasīs ievērojamus finanšu līdzek-
ļus un plānveida, secīgu projekta 
realizēšanu. 

Beata Logina Ieceres vizualizācija pieminekļa novietošanai 
krustojumā pie Iecavas pamatskolas.
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Vakcinācija pret Covid-19

Slimību var ierobežot ar vakcīnu un katra personīgo attieksmi

28. decembrī Latvijā tika uzsākta 
vakcinācija pret Covid-19. 
Pirmie vakcīnas saņem veselības 
aprūpes darbinieki, kuri ārstē 
ar Covid-19 slimos pacientus, 
un Neatliekamās medicīniskās 
palīdzības dienesta (NMPD) 
darbinieki.

Vakcinēšanās pret Covid-19 ir 
brīvprātīga un pilnībā valsts ap-
maksāta. Ņemot vērā vakcīnu pa-
kāpenisko pieejamību visā Eiropas 
Savienībā (ES), sākumā tiek vakci-
nētas visneaizsargātākās Latvijas 
iedzīvotāju grupas.

Uzreiz pēc Covid-19 pacientus 
ārstējošā personāla un NMPD dar-
biniekiem aicinājumu vakcinēties 
saņēmuši visi pārējie veselības 
aprūpes darbinieki, bet pēc tam 
to saņems sociālās aprūpes cen-
tru darbinieki un klienti, cilvēki ar 
hroniskām slimībām un personas 
no 60 gadu vecuma, kā arī opera-
tīvo dienestu darbinieki, izglītības 
iestāžu darbinieki un cilvēki ieslo-
dzījuma vietās. Plānots, ka visu 
pārējo Latvijas iedzīvotāju vakcinē-
šana notiks, sākot no 2021. gada 
otrā ceturkšņa.

Lai gan Latvijas vakcinācijas 
plāns pret Covid-19 paredz, 
ka galvenās vakcinēšanas 
jaudas tiks saistītas ar ģimenes 
ārstiem un ārstniecības 
iestādēm, potenciālajiem 
pakalpojuma sniedzējiem īstas 
skaidrības par vakcinēšanas 
gaitu vēl nav. 

«Veselības ministrijas publicētais 
Covid-19 vakcinēšanas stratēģijas 
ieviešanas plāns patiešām ir apjo-
mīgs, sakarīgs dokuments. Pašlaik 
gan ir vēl pietiekami daudz mainīgo, 
kas plānu var būtiski ietekmēt,» teic  
Iecavas veselības centra (IVC) di-
rektors Sandris Kaidaks. Plāns 
paredz, ka janvārī vakcīnu varētu sa-
ņemt arī slimnīcās un citās ārstniecī-
bas iestādēs strādājošas ārstniecības 
personas un ārstniecības atbalsta 
personas, darbinieki, kā arī ģimenes 
ārsti un ārstu komanda. S. Kaidaks 
norāda, ka 8. janvārī ģimenes ārstu 
praksēs strādājošie jau ir saņēmuši 
aicinājumu saņemt pirmo vakcināci-
jas devu. «Es personīgi esmu par vak-
cināciju. Tā kā vakcinācija ir brīvprā-
tīga, tuvākajā laikā apzināsim reālo 
situāciju, attieksmi no darbiniekiem, 
lai varam sākt plānot procesu.»

«Ir pieejama vispārēja informā-
cija, kuras grupas un kad tiks vak-
cinētas, bet konkrētas informācijas 
šobrīd nav. Viss atkarīgs no tā, kad 
šī vakcīna būs pieejama un kad 
vakcinēšanu varēs uzsākt,» skaid-

Veselība : : :

Anta Kļaveniece Veselības ministrs Daniels Pav- 
ļuts izdevis rīkojumu, kas nosaka, 
ka no 11. janvāra tiks vakcinēti 
visi mediķi. Līdz šim vakcinēja lie-
lo slimnīcu darbiniekus, 9. janvā-
rī sāka vakcinēt ģimenes ārstus, 
bet no pirmdienas, 11. janvāra, šī 
iespēja tiek piedāvāta visiem me-
diķiem: ārstiem, ārstu palīgiem, 
māsām, zobārstiem, vecmātēm un 
citiem. D. Pavļuts atzīst, ka Latvi-
jas sabiedrības viedoklis par vakci-
nēšanos ir nogaidošs un ļoti nepie-
ciešams ārstu labais piemērs.

Ikviens var uzzināt 
orientējošo laiku savai 
vakcinācijai pret Covid-19
Tāpat ir iespēja iepazīties ar vakci-

nācijas procesu un turpmāko plānu, 
lai sasniegtu mērķi, ka līdz jūlijam vis-
maz 60% Latvijas iedzīvotāju ir vak-
cinēti. Pēc tam vakcinācija būs pie-
ejama arī tiem, kuri nav prioritārajās 
grupās. Veselības ministrija (VM) ir at-
jaunojusi vakcinācijas pret Covid-19 
stratēģijas ieviešanas plānu.

Ikviens Latvijas iedzīvotājs 
tiks informēts, kurā brīdī viņam ir  
iespēja vakcīnu saņemt, tāpēc ne-
vajadzētu uztraukties, ka nokavēs 
rindu, nesaņems ziņu un nevarēs 
pieteikties. Cilvēkus uzrunās gan 

ro ģimenes ārste Ilze Vaičekone, 
norādot, ka pēc raksta publicēša-
nas informācija, iespējams, būs jau 
mainījusies. «Protams, vakcinēšana 
ir veids, kā masveidā apturēt sli-
mības straujo izplatību, taču ir vēl 
daudz nezināmā. Piemēram, nav vēl 
zināms, cik ilgi pēc vakcinācijas sa-
glabājas imunitāte, bet, lai vakcinētu 
lielāko daļu iedzīvotāju, paies pus-
gads. Diemžēl cilvēkiem tiek stāstīts, 
ka valstij nav vakcinācijas plāna, bet 
novārtā tiek atstāta informācija par 
to, kas ir šī vakcīna, kā tā iedarbojas 
un ko tā dos. Ir tik daudz pretrunīgas 
informācijas, kas pieblīvēta ar viltus 
ziņām, tādēļ cilvēki jūtas nedroši un 
infekcijas iebiedēti. 

Manuprāt, vakcinācija ir nepie-
ciešama, lai pēc iespējas ātrāk iegūtu 
kolektīvo imunitāti, taču ne mazāk 
svarīga ir katra paša personīgā at-
tieksme par veselīgu dzīvesveidu,  
D vitamīna profilaksi. Arī ar savu 
attieksmi un dzīves ritma korekciju 
varam slimību ierobežot. Uzskatu, 
ka mums visiem vajadzētu atgriez-
ties normālā darba ritmā, stingri  
ievērojot piesardzības pasākumus, jo 
nevaram jau mūžīgi dzīvot ārkārtējā 
stāvokļa apstākļos. 

Ja mums no praksē esošajiem 
2000 pacientiem būs jāvakcinē ti-
kai puse, tā būs liela papildu slodze. 
Domāju, ka lielākais darbs būs ne-
vis pats vakcinēšanas process, bet 
skaidrojošais darbs. Zinām savus 

pacientus, tāpēc, kad būs konkrēta 
skaidrība par vakcīnu pieejamību, 
pirmās uzrunāsim riska grupas, tā-
pat, kā to darām, aicinot uz gripas 
vakcīnu. Vakcinēties vai nē, tā jau 
būs katra paša izvēle. Pagaidām ne-
kādu vakcinēšanās rindu neveido-
jam, taču, ja pacientiem ir jautājumi, 
labprāt uz tiem atbildēsim.»

Ģimenes ārste Anna Krieva at-
zīst, ka viņas viedoklis par vakcinā-
ciju pret Covid-19 nav viennozīmīgs: 
«Vakcīna ir ātri izstrādāta, un vēl nav 
zināms, kā tā iedarbosies, cik ilgi sa-
glabāsies imunitāte. Pati vēl neesmu 
pieņēmusi lēmumu par vakcinēša-
nos. Taču nevar noliegt, ka cilvēkiem, 
kuriem ir vāja imunitāte un hronis-
kas saslimšanas, vakcīna ir izejas 
variants, jo zāļu šī vīrusa ārstēšanai 
joprojām nav. 

Kopumā cilvēkiem gan vajadzētu 
vairāk domāt par pastaigām svaigā 

ģimenes ārsti, gan dažādas pacien-
tu un darba devēju organizācijas, 
paši darba devēji un valsts iestā-
des. Tiks saņemta elektroniska 
vēstule, informācija būs pieejama 
medijos un citos kanālos. Gada 
pirmajā pusē īpašs uzsvars ir prio-
ritārajām grupām, savukārt citi 
vakcinēties varēs gada otrajā pusē.

Lai sabiedrību plašāk infor-
mētu par vakcinācijas nozīmi un  

iespējām, šā gada 1. ceturksnī tiks 
īstenota sabiedrības informēšanas 
kampaņa. Jau šobrīd detalizēta 
informācija ir pieejama Slimību 
profilakses un kontroles centra 
tīmekļvietnes www.spkc.gov.lv 
sadaļā «Vakcīnas pret Covid-19», 
informācija par vakcīnu izstrādi 
un apstiprināšanu – Zāļu valsts 
aģentūras tīmekļvietnē sadaļā «Co-
vid-19 ziņas».

gaisā, veselīgu uzturu, fiziskām ak-
tivitātēm, lai stiprinātu savu imūn-
sistēmu. Un tas attiecas ne tikai uz 
Covid-19, bet arī uz citām vīrusu, 
kardiovaskulārajām un endokrīna-
jām saslimšanām.» 

Gada nogalē Iecavas novada So-
ciālais dienests un bāriņtiesa saņē-
ma Labklājības ministrijas izstrādās 
anketas ar aicinājumu norādīt darbi-
nieku skaitu, kas vēlas saņemt vak-
cīnu pret Covid-19. Atsaucība nav bi-
jusi liela, daļai darbinieku pagaidām 
ir nogaidoša attieksme. 

«Pati vakcīnai pieteicos, jo, ja bū-
sim vakcinēti, varēsim pilnvērtīgāk 
strādāt, nebaidoties no saslimšanas. 
Mūsu darbā tomēr ir plaša saskars-
me ar cilvēkiem,» sacīja Iecavas no-
vada bāriņtiesas priekšsēdētāja 
Pārsla Dredžele. Vakcinācijas plāns 
paredz, ka bāriņtiesu darbinieki vak-
cīnu varētu saņemt maijā. 

Līdz 12. janvārim Zāļu valsts aģentūra saņēmusi 11 ziņojumus par 
Covid-19 vakcīnu blaknēm. Šajā laika posmā Latvijā vakcinēti 9899 

cilvēki, kas nozīmē, ka par blaknēm ziņojis mazāk nekā 1% vakcinēto.  
Visbiežāk norādītās blaknes ir sāpes vakcīnas ievadīšanas vietā, 

apsārtums, tūska, limfmezglu jutīgums, kā arī vispārējas sūdzības par 
nogurumu, paaugstinātu temperatūru, drudzi, galvassāpēm, locītavu 
un muskuļu sāpēm un miegainību. Minētās blaknes izzudušas dažu 
dienu laikā. Līdzīgas šādas vakcīnizraisītas reakcijas novērojamas arī 
citu vakcīnu lietošanas gadījumā. Vienā gadījumā vakcinētā persona 

tika īslaicīgi hospitalizēta saistībā ar paaugstinātu temperatūru un rei-
boni. Zāļu valsts aģentūra uzsver, ka tāpat kā pēc visu vakcīnu un jeb-

kuru zāļu saņemšanas arī pēc Covid-19 vakcīnu ievadīšanas 
var tikt novērotas blaknes. 

ekonomika.lv
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Pagājušā gada nogalē skolēnu 
mācību uzņēmumu (SMU) 
tirdziņš «Cits Bazārs» norisinājās 
jaunā formātā - tiešsaistē. 

No 10. līdz 14. decembrim da-
lībnieki piedalījās tiešsaistes in-
tervijās un tirgojās ar elektroniskā 
SMU kataloga starpniecību, savu-
kārt profesionāļu žūrija strādāja, 
lai noteiktu, kam piešķirt simpā-
tiju balvu un uzvarētāju titulus 
deviņās nominācijās: SMU Biznesa 
potenciāls, Videi draudzīgs SMU 
produkts/pakalpojums, Tehnolo-
ģiskās inovācijas produkts/pakal-
pojums, Labākā SMU pārdošanas 
komanda, Sociāli atbildīgs SMU, Uz 
zināšanām balstīts SMU produkts/
pakalpojums, Sociālo mediju ko-
munikācijas balva, SMU produkts/
pakalpojums gatavs starptautiska-
jam biznesam, Labākais reklāmas 
video. 

Pasākumā piedalījās pieci no 
šogad izveidotajiem Iecavas vidus-
skolas 11. b klases skolēnu mācī-
bu uzņēmumiem, informē konsul-
tante Antra Pāruma. 

Skolēnu mācību uzņēmuma 
«PeoBloom» radošās dalībnieces 
Amanda Hilda Gromova, Viktori-
ja Arta Volkova, Kate Korņejeva 
un Samanta Čepļauska pircējiem 
piedāvā mājas interjera deko- 
rus - no kreppapīra veidotas dažā-
da lieluma un kāsu peonijas, ku-
rās pēc klienta izvēles ir iespējams 
ievīt gaismas virteni.

Meitenes stāsta, ka SMU ideja 
sākotnēji bijusi cita, taču to nav 
izdevies realizēt. Jaunās uzņēmē-
jas nav padevušās un turpinājušas 
meklēt citas idejas: «Ideju par krep-
papīra peonijām mums ieteica vie-
nas uzņēmuma meitenes mamma. 
Nolēmām pamēģināt. Tikāmies, lai 
izgatavotu savu pirmo prototipu, 
kas izdevās diezgan veiksmīgi, tā-
pēc turpinājām strādāt pie šī pro-
dukta. Peoniju izgatavošana nav 
viegls process, tas ir ļoti laikietil-

Arī jaunie uzņēmēji pielāgojas 
citiem spēles noteikumiem

«Mūsu mērķaudi-
torija ir klienti, 

kuri vēlas  
iekārtot, atsvai-
dzināt un pada-
rīt savu mājokli 

krāšņāku un 
krāsaināku ar 

mūsu dekoru pa-
līdzību,» rakstīts 
SMU «PeoBloom» 

Facebook pro-
filā. 

SMU  
«BeeWrap» 
komanda: 

Sandija 
Sanda 

Zīverte (no 
kreisās), 
Emīlija 

Druviņa 
un Eva 

Gudļevska 
un viņu 
ražotās 

bišu vaska 
drāniņas.

Izglītība : : :

pīgi. Lai izgatavotu vienu peoniju, 
nepieciešamas apmēram 7-8 stun-
das. Strādāšana attālināti mums 
nesagādā problēmas. Jau sākotnē-
ji bija skaidrs: katra no mums dar-
bosies atsevišķi, jo visām četrām 
kopā dienu dienā tikties nebūtu 
iespējams. 

Pieprasījums pēc mūsu de-
koriem ir diezgan liels. Nav bijis 
neviens laika posms, kad netiek 
izgatavots kāds pasūtījums. Aktīvi 
darbojamies un cenšamies ieprie-
cināt klientus. Pašā sākumā pie-
prasījums bija milzīgs, domājām, 
ka netiksim galā, taču tagad tas 
mazliet ir pierimis, visam tiekam 
līdzi un turpinām darboties, tikai 
ne tik lielā steigā. 

Darbošanās savā uzņēmumā ir 
ļāvusi daudz ko izvērtēt. Koman-
dā esam četras radošas meitenes, 
taču katra ir ar savu viedokli. 
Esam sapratušas, ka draudzība 
un bizness ir grūti savienojamas 
lietas, ko noteikti arī nākotnē ņem-
sim vērā. Komandā nepieciešama 
komunikācija, citādi nekā. Tas ir 
tas, pie kā mums vēl ir jāstrādā.» 

SMU «BeeWrap» komanda - 
Emīlija Druviņa, Eva Gudļevska 
un Sandija Sanda Zīverte - ražo ar 
bišu vasku piesūcinātas drāniņas, 
kas paredzētas dažādu produk-
tu iesaiņošanai un uzglabāšanai. 
SMU tirdziņā «Citas Bazārs» iecav-
nieku vidū SMU «BeeWrap» ieguva 
visaugstāko novērtējumu, iekļūs-
tot Sociālo mediju komunikācijas 
balvas nominantu pulkā. 

Uzņēmums aicina ikdienu 
padarīt ērtāku un plastmasas  
iesaiņojumu aizvietot ar videi 
draudzīgāku produktu. Drāni-
ņa aizstāj ierasto pārtikas plēvi 
un tajā var ietīt maizi, dārzeņus, 
augļus, uzkodas un citus pārtikas 
produktus. Drāniņa ir izmantoja-
ma atkārtoti līdz pat gadam, at-
karībā no lietošanas intensitātes. 
Pēc gada to var kompostēt vai pār-

klāt ar vasku atkārtoti. 
«Ar uzņēmuma ideju gāja ļoti 

grūti, jo nevarējām izdomāt neko 
tādu, ko patiešām būtu prieks tai-
sīt. Ļoti vēlējāmies ražot kaut ko, 
kas palīdzētu videi kļūt zaļākai. 
Ideju mums bija daudz, bet nevie-
na nelikās tā īstā. Tad mūsu mīļā 
skolotāja Antra Pāruma piedāvāja 
ražot vaska drāniņas, un mums šī 
ideja ļoti iepatikās. Mums beidzot 
bija ideja, kas būs ekoloģiska da-
bai!

Visā procesā visgrūtākais bija 
vienoties par laiku, kad kopā strā-
dāt, jo vēl pirms ierobežojumiem 
drāniņas taisījām kopā. Nepatīka-
mākais darbs ir vaska rīvēšana - 
tas nevienai neiet pie sirds. 

Pašlaik mums iet labi. Drau-
dzīgi sarunājam un sadalām pie-
nākumus, lai tiktu galā ar pasūtī-
jumiem. Protams, ierobežojumi ir 
šķērslis, kas visu mazliet sarežģī, 
bet mēs cenšamies visu izdarīt un 
saplānot laikā, tāpēc varam teikt, 
ka tiekam galā diezgan labi. 

Izveidojot uzņēmumu, negaidī-
jām, ka būs liels pieprasījums, bet, 
tuvojoties Ziemassvētkiem, pasū-
tījumu skaits tikai palielinājās un 
darbs tik tiešām bija pamatīgs. Šo-
brīd pasūtījumi ir norimušies un 
beidzot varam uzelpot, bet esam 
jau gatavas nākamajiem pasūtīju-
miem un foršajiem klientiem!

Darbojoties uzņēmumā, no-

teikti esam daudz ieguvušas. Esam 
iemācījušās labāk sastrādāties kā 
komanda. Taču lielākais ieguvums 
laikam ir apziņa, ka palīdzam da-
bai kļūt zaļākai. Arī pašas lietojam 
šīs drāniņas un esam pamanīju-
šas, ka ikdienā pārtikas plēvi lieto-
jam daudz mazāk.»

SMU «EcoRug» ir ekoloģisks 
uzņēmums, kas ražo interjera 
elementus no pārstrādātiem ma-
teriāliem - audumiem. Ance Bole, 
Anastasija Ļadkova un Anna Arhi-
pova izgatavo paliktņus, paklājus 
un citus interjera elementus. 

SMU «Clockly» ražo koka sie-
nas pulksteņus ar individuālu di-
zainu, kuru klients var pasūtīt pēc 
savām vēlmēm. Sandra Samtiņa, 
Daniels Buračevskis un Viktorija 
Šakirova pulksteņu ražošanā cen-
šas izmantot dabiskus materiālus 
un «Paint eco» krāsas.

SMU «Gaming Comfort» ko-
manda - Emīls Galauskis, Roberts 
Poļakovs un Artūrs Rubiks -, iz-
mantojot 3D printeri, ražo telefonu 
statīvus ar LED apgaismojumu. 

Pasākumā nepiedalījās skolē-
nu mācību uzņēmums «EVO GA-
MES». Daniela Spaļa, Patrīcijas 
Spales, Kārļa Čipena, Rēzijas Meļ-
ķes un Edija Ilvesa izveidotā izglī-
tojošā spēle, kurā dalībnieki varēs 
iejusties tirgotāju lomā, ir vēl iz-
strādes stadijā, bet ar labu poten-
ciālu, vērtē A. Pāruma.  

 

Anta Kļaveniece

no SMU albuma
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Decembrī Iecavas novada 
sporta skolā «Dartija» aizritēja 
slēgtās četrcīņas sacensības 
vieglatlētikā. 

Individuālo nodarbību laikā 
vieglatlēti veica četru disciplīnu 
programmu. Katra izglītojamā in-
dividuālie rezultāti tika vērtēti sa-
vas vecuma grupas ietvaros. Ņemot 
vērā epidemioloģisko situāciju val-
stī, kopēja uzvarētāju apbalvošana 
nebija iespējama, tādēļ sacensību 
uzvarētāji tika apbalvoti individuāli:  
U-16 grupā - Adriana Krūzma-
ne; U-14 grupā - Dārta Miezere un 
Kārlis Daniels Lazda; U-12 gru- 
pā - Amanda Rozentāle un  
Artjoms Grigorjevs. 
Basketbola nodaļas izglītojamie 
individuālo nodarbību ietvaros 

Sports : : :

Lienīte Ludriķe
sporta skolas «Dartija» lietvede

piedalījās četrcīņas sacensībās.
Sacensības notika šādos basket-

bola tehnikas elementos: aizsardzī-
bas stāja; 20 soda metieni;  «Zvaigznī- 
te»; dribla tehnika, piespēles un me-
tiens grozā.

Kopvērtējumā uzvarēja ma-
zākās punktu summas iegu-
vēji atsevišķās vecuma grupās:  
U-10 - Eduards Šusts; U-12 – To-
mass Līrums; U-14 - Martins Cau-
ne. 
Galda tenisa tehniskās un 
speciālās sagatavotības 
sacensības aizritēja laika posmā 
no 30. novembra līdz 15. 
decembrim. 

Uzvarētāji trīs vecuma grupās 
tika noteikti, apkopojot iegūto pun-
ktu skaitu. Apbalvošana notiks, 
tiklīdz atsāksies individuālie treniņi 
telpās. MT-1 grupā uzvarētāja – Kse-
nija Rimare; 2008.-2012. g. dzim. – 

Kultūra : : :

Lai radītu svētku sajūtu, 
gaidot Jauno gadu, 
30. decembrī Iecavas Mūzikas 
un mākslas skolu, kā arī 
Iecavas parku pie estrādes 
izgaismoja lāzerinstalāciju 
šovs «Brīnumainā pasaka», 
iepriecinot gan lielus, gan mazus 
iecavniekus. No pašvaldības 
budžeta šim mērķim tika tērēti 
nedaudz vairāk kā 4200 eiro. 

Satiktie pasākuma apmeklētāji 
labprāt dalījās ar gūtajām emoci-
jām, kā arī novērtēja aizvadīto gadu 
un izteica vēlējumus jaunajam. 

Natālija Kartiševa: «Izgā-
jām pastaigāties, jo jau iepriek-
šējos svētkos bijām patīkami 
iepriecināti ar gaismas šovu. 
Tagad esam redzējuši vien pir-
mo objektu un jau esam fascinē- 
ti – ļoti skaisti! Tas ir tieši tas, kas 
nepieciešams šajā drūmajā laikā. 
Citādi nekas neliecina, ka jau tūlīt 
Jaungads. Šis sniedz svētku sajū-
tu un nepieciešamo prieka devu. 
Mazliet biedējoši, ka cilvēku ir tik 
daudz, bet izskatās, ka pietiek pla-
šuma, lai ievērotu nepieciešamo 
distanci. 

Jauno gadu sagaidām ar lie-
lām cerībām. Man kā uzņēmējai 
šis gada beigu periods ir diezgan 
sarežģīts, jo nevaru strādāt, bet tīri 
cilvēciski gads bija labs. Ceram, 
ka pašvaldība atlaidīs nekustamā 
īpašuma nodokli. Traucē valdības 
nenoteiktība savos lēmumos – tik-
ko tu sagatavojies vieniem noteiku-
miem, pēc nedēļas atkal kaut kas 
cits. Tāda haotiska mētāšanās. 

Gan sev, gan citiem iecavnie-
kiem jaunajā gadā vēlu veselību un 
stabilitāti, lai ģimenēs prieks un sa-

Gaismas šovs rada svētku sajūtu
Anta Kļaveniece

ticība! Lai visiem viss labi!»
Jānis Liepnieks: «Protams, 

ka šis pasākums radīja īstu svēt-
ku sajūtu. Labprāt gribēt ko tādu 

baudīt biežāk. Tagad, kad nekur ne-
var doties, cilvēkos it tāda kā atstum-
tības sajūta, un šāds pasākums pa-
līdz to kliedēt, var redzēt, ka cilvēku 

sejās ir prieks. Tomēr ir pierasts, 
ka svētkos esam ar kādu kopā. 

Uz nākamo gadu skatos pozi-
tīvi. Tagad ir dažādi ierobežojumi, 
bet ceru, ka nākamais gads būs 
labāks, biežāk varēsim sanākt 
kopā, biežāk tikties pasākumos. 
Novēlu, lai katrā mājā ienāk 
prieks, un, protams, veselību, ve-
selību, veselību gan lieliem, gan 
maziem.»

Daiga Grundmane: «Ļoti patīk 
šis pasākums. Mīļi, jauki, sirsnī-
gi. Pat negaidīju, ka būs tik daudz 
cilvēku. Man prieks, ka Iecavā 
kāds kaut ko tādu rada, prieks, 
ka tiek domāts arī par skaistumu 
un emocijām, nevis tikai par eko-
nomiku un problēmām. Cilvēki 
šeit ir tik mīļi un smaidīgi, pozi-
tīvāki nekā ikdienā ierasts redzēt. 

Aizvadītais gads man perso-
nīgi bija labs. Protams, ir daudz 
cilvēku, kuri vīrusa dēļ ir cietuši, 
zaudējuši tuviniekus, viņiem izsa-
ku līdzjūtību un dzīvoju līdzi, bet 
man pašai gads bija labs, dau-
dziem labiem notikumiem bagāts. 
Jauno gadu sagaidu ar cerību. 
Pašlaik visvairāk nomāc absolū-
ta neziņa, kā attīstīsies viss, kas 
saistīts ar vīrusu: vai cilvēkiem 
būs darbavietas, kas notiks ar 
ekonomiku, cik ilgi būs ierobežo-
jumi, kad iestāsies balanss. 

Iecavniekiem un sev novēlu 
veselību, dzīvesprieku, veiksmi, 
būt stipriem savā garā un dvēse-
lē, būt mīļākiem citam pret citu. 
Lai piepildās tas, ko katrs vēlas! 
Lai izdodas nospraust savus mēr-
ķus un neatlaidīgi soli pa solim iet 
uz tiem! Pat, ja nākas paklupt un 
kaut kas neizdodas, celties augšā 
un iet tālāk!» 

Monta Milzere; 2003.-2007. g.  
dzim. – Līva Bogdanoviča. 
Iecavnieki saņem Latvijas Sporta 
veterānu–senioru savienības (LSVS) 
apbalvojumus 

Līdz 2020. gada 28. oktobrim 
sporta federācijām, pašvaldībām, 
sporta klubiem, LSVS prezidentam 
un valdes locekļiem bija iespēja izvir-
zīt personas LSVS apbalvojumiem. 
Iecavas novada sporta skola «Dartija» 
apbalvošanai izvirzīja četrus iecavnie-
kus: Ludmilu Bulahu, Agafiju Bušu, 
Ievu Siugali un Valdi Šustu, bet LSVS 
apbalvojumam nominēja Ojāru Pāru-
mu.

Tā kā Covid-19 pandēmijas iero-
bežojumu dēļ šogad balvu pasnieg-
šanas pasākums LSVS netika rīkots, 
nominētās personas apbalvojumus 
saņēma individuāli sporta skolā «Dar-
tija».

I. Siugale saņēma LSVS medaļu 

«Goda zīme». Ieva ir daudzkārtēja 
godalgoto vietu ieguvēja LSVS rī-
kotajās un citās sporta veterānu 
sacensībās vieglatlētikā un aktīvi 
piedalās veselīga dzīvesveida po-
pularizēšanā Iecavas novadā. 

A. Buša medaļu «Goda zīme» 
saņēma par vairāk nekā 32 gadu 
ilgu aktīvu darbību veterānu spor-
tā un panākumiem galda tenisā. 

Arī L. Bulahai «Goda zīme» 
piešķirta par vairāk nekā 30 gadu 
aktīvu darbošanos veterānu spor-
tāun sasniegumiem galda tenisā. 

LSVS Goda diplomu saņēma 
V. Šusts – par panākumiem lodes 
grūšanā un diska mešanā, kā arī 
par aktīvu darbu Iecavas novada 
veterānu sporta popularizēšanā. 

O. Pārumam, kā ilggadējam 
soļošanas sporta aktīvistam, tika 
pasniegta II pakāpes sudraba me-
daļa «Sporta slava».  
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Bezmaksas informatīvais izdevums. Iznāk vienu reizi mēnesī.
Saziņa par materiālu iesniegšanu publicēšanai un izdevuma izplatīšanu: 
rakstot e-pastā: avize@iecava.lv vai zvanot pa tālr. 26442201; 63941299.  
«Iecavas Ziņu» redaktore Beata Logina, korespondente Anta Kļaveniece.

Redkolēģija: Mihails Haļitovs (priekšsēdētājs), Solveiga Lineja, Kārlis Sinka, Bruno Bahs, Anita Koziča. 
Sagatavots drukai AS «DRAGONARA BALTICA». Metiens 700 eks.

Informatīvā izdevuma numuri internetā - www.iecava.lv

Paziņojumi : : :

Vakances : : :
SIA «I.S.D.» (Iecavas spirta dedzinātava), reģ. Nr. 40003356850,  aicina 
darbā ķīmiķi. Vēlams vismaz ar vidējo profesionālo izglītību un/vai darba 
pieredzi. Galvenie pienākumi: veikt ražošanas procesa tehnoķīmisko 
kontroli un analīzes, nepieļaut neatbilstošu izejvielu pieņemšanu un 
nekvalitatīvu produktu ražošanu. Atalgojums pirms nodokļu nomaksas, 
sākot no 703 EUR. Tālr. uzziņām 29256886.

SIA «I.S.D.» (Iecavas spirta dedzinātava), reģ. Nr. 40003356850, aicina 
darbā metinātāju, atslēdznieku, automātikas speciālistu. Atalgojums 
pirms nodokļu nomaksas 913–1265 EUR. Tālr. uzziņām 28355439. 

SIA «I.S.D.» (Iecavas spirta dedzinātava), reģ. Nr. 40003356850, aicina 
darbā pārtvaices procesa operatoru un operatora palīgu. Atalgojums 
pirms nodokļu nomaksas 913 EUR. Tālr. uzziņām 26617409. 

ZS «Upmaļi» reģ. Nr. 43601015973 meklē lauksaimniecības darbinie-
kus. Darba uzdevumi: burkānu, kartupeļu, sīpolloku šķirošana.
Nepieciešama pieredze lauku darbos, atalgojums 500-700 EUR.
Atrašanās vieta: Iecavas nov. Zālīte. Tālr. 22833485, 22833483.

Aizsaulē aizgājuši
Elita Baikovska (04.01.1969.-18.12.2020.)
Maigonis Fugalis (01.05.1971.-19.12.2020.)
Ilmārs Veidelis (31.05.1940.-26.12.2020.)
Juris Spēlmanis (23.10.1956.-23.12.2020.)
Vladimirs Dogatkins (09.01.1956.-24.12.2020.)
Ēriks Bukovskis (16.06.1966.-25.12.2020.)
Konstantīns Trimalniks (01.01.1945.-25.12.2020.)
Helēna Znotiņa (05.04.1940.-26.12.2020.)
Svetlana Fjodorova (03.04.1940.-26.12.2020.)
Mārtiņš Dzerkalis (18.11.1941.–10.01.2021.)

Pamatojoties uz Sabiedrisko pakalpojumu regulēšanas 
komisijas 12.11.2020. lēmumu Nr. 146, 

SIA «Iecavas siltums» siltumenerģijas gala tarifs 
lietotājiem no 2020. gada 21. decembra 

līdz 2021. gada 20. decembrim ir 
51,57 EUR/MWh (bez PVN).

 Covid-19 infekcijas izplatības ierobežojumu dēļ 
 dome apmeklētājiem būs slēgta 
 līdz 25. janvārim
 Informatīvais tālr. - 27266863.

Klientu apkalpošanas centrs (tālr. 63974907) 
apmeklētājus pieņem pēc iepriekšēja pieraksta 

pirmdienās un trešdienās plkst. 14-17. 

Miršanas un dzimšanas reģistrācija (tālr. 27266863) 
notiek pēc iepriekšēja pieraksta 

pirmdienās un trešdienās plkst. 14-17. 

Kase atvērta trešdienās plkst. 14-17.

Pašvaldības administrācijas speciālisti pašlaik apmeklētājus 
konsultē attālināti - sazinoties pa tālruni vai e-pastā. 

Ja neizdodas uzreiz sazvanīt attiecīgo speciālistu,  
lūgums būt saprotošiem un uzgaidīt, konsultācijas mēdz būt 

laikietilpīgas. Tiklīdz viens jautājums būs atrisināts, 
speciālists atbildēs vai atzvanīs nākamajam klientam.

«Iecavas Ziņas» bez maksas varēs saņemt 
novada bibliotēkās, grāmatu mājās uz kājas 

(pie Mūzikas un mākslas skolas un pie kultūras nama), 
Iecavas veselības centrā, Sociālajā dienestā, 

Dienas centrā «Iecavnīca», preses kioskā pie autoostas,  
veikalos «top!», Centra «Lats», «Mego».

Sekojiet informācijai, laika gaitā izdevuma 
izplatīšanas vietu saraksts var tikt mainīts.

          SIA «Dzīvokļu komunālā saimniecība» informē, ka 
 MĒBELES un citi LIELGABARĪTA ATKRITUMI
    turpmāk tiks izvesti 
   katra mēneša 
   ceturtajā otrdienā.
     Tuvākajos mēnešos 
        lielgabarīta atkritumi tiks izvesti 
     26. janvārī, 
   23. februārī 
      un 23. martā.

Mēbeles un citus lielgabarīta atkritumus pie atkritumu 
konteineru laukumiem drīkst novietot iepriekšējās dienas vakarā vai 
izvešanas dienas rītā. Citās dienās mēbeles var izvest par atsevišķu 
samaksu, iepriekš saskaņojot izvešanas laiku pa tālruni 25508909 

katru darba dienu no plkst. 8.00 līdz 12.00.

Valsts policija atgādina, ka nedēļas nogalēs līdz 25. janvārim 
ir noteikta mājsēde, kuras laikā sadarbībā ar pašvaldības 

policiju, Valsts robežsardzi un Nacionālajiem bruņotajiem 
spēkiem (tai skaitā Zemessardzi) pastiprināti uzraudzīs, vai tiek 

ievērotas ārkārtējās situācijas noteiktās drošības prasības. 
Valstī ārkārtējā situācija ir noteikta līdz 7. februārim.


